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Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Sopimuksen mukaan kaupunki vastaa pujottelurinteen veden- ja 
sähkönkulutuksesta aiheutuvista kustannuksista enintään kulloinkin vuosittain 
kaupungin talousarviossa vahvistetun määrärahan mukaan. Vuonna 2021 
talousarviossa vahvistetut määrärahat: vesi 11 000 € ja sähkö 10 000 €. GrIFK 
Alpinen veden kulutus ylittyi varatusta määrärahasta 17 784,25 € (Alv 0 %) ja 
vastaavasti sähkön kulutus ylittyi 12 414,65 € (Alv 0 %), eli yhteensä Alpinen 
maksettavaksi jäi 30 198,90 €. 
 
Vastaavanlaista ylitystä ei ennen ole ollut ja tämä johtuu suurimmaksi osin 
kahden hiihtokauden lumetusajankohdan osumisesta samalle kalenterivuodelle 
2021, sekä sähkön merkittävästä hinnannoususta. Nykyisessä kaupungin ja 
seuran välisessä sopimuksessa tätä ei ole otettu huomioon ja tästä syystä 
kalenterivuodelle suunnitellun määrärahan ylittyminen/alittuminen voi olla 
merkittävä. 
 
GrIFK viittaa hakemuksessaan sähkön hinnan nousseen merkittävästi kaupungin 
sähkösopimuksen päivittämisen myötä. Seuran viime talven lumetusajankohta 
osui pääosin vuoden 2021 joulukuulle, jolloin myös sähkön hinta kohosi 
ennätyslukemiin. Tämä puolestaan näkyi seuran korkeissa sähkölaskuissa.  
Sopimusta ajatellen, vuodesta 2021 lähtien, kaupunki on päättänyt 
hiilineutraalisuustavoitteeseen vedoten siirtyä aiemmasta fossiilipitoisesta 
sähköstä vihreään sähköön. Laskennallisesti, uusiutuvaan energiaan siirtymällä on 
onnistuttu vähentämään n. 6 % Kauniaisten kokonaispäästöistä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää GrIFK Alpine rf:lle avustusta 
maksamalla puolet, 15 099,45 € (ei sis. vuokraa 3 000 €), veden- ja 
sähkönkulutuksesta aiheutuvista ylimääräisistä kokonaiskustannuksista. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

GrIFK Alpine rf:n avustushakemus (Extranet) 
 
 
KH 15.08.2022 § 113    
 
356/02.05.01.03/2022    

 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan käsittelyn jälkeen GrIFK Alpine r.f:ltä on 
pyydetty tilinpäätös ajalta 1.7.2020–30.6.2021 (oheismateriaalina). 
 



Lisäksi vedenkulutusta on tarkasteltu kolmelta viime kaudelta. Kausi 2019–2020 
oli lämmin, jolloin lumetettiin hyvin vähän, kulutuksen ollessa 6 411 m3. Kaudella 
2020–2021 vedenkulutus oli 12 529 m3 ja kaudella 2021-2022 vettä kului 14 432 
m3. Kuitenkin kalenterivuoden 2021 (alku- ja loppuvuosi) vedenkulutus oli 
yhteensä 23 408,55 m3. 
 
Vuonna 2021 kaupunki myönsi 50 000 euron ylimääräisen avustuksen 
yhdistyksen heikentyneen taloudellisen tilanteen takia. Huonolumiset talvet, 
koronapandemia sekä seuran henkilöstökulujen merkittävä kasvu olivat syynä 
tilanteen muutokseen. 
https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=
20203000-5 
 
Kaupunki on vuonna 2022 maksanut GrIFK Alpinelle toiminta-avustusta 9 000 
euroa. 
 
Vuoden 2021 veden- ja sähkönkulutuksesta kaupunki on maksanut 
talousarvionsa mukaisesti 21 000 euroa ja perii yhdistykseltä ylimenevän 
osuuden 30 198,90 euroa (+ alv 7 247,74 euroa). Laskulla on myös sopimuksen 
mukainen vuokra 3 000 euroa, loppusumman ollessa 40 446,64 euroa (sis. alv). 
Yhdistys on maksanut laskusta 20 000 euroa ja hakee 20 446,64 euron avustusta. 
 
Kaupunki on maksanut laskettelukeskuksen vuoden 2021 sähkön- ja 
vedenkulutuksesta 21 000 euroa sekä myöntänyt toiminta-avustuksen 9 000 
euroa vuonna 2022. Näin ollen on todettava, että yhdistyksen tulee vastaavasti 
maksaa laskun mukainen oma osuutensa. GrIFK Alpine rf on arvonlisävelvollinen, 
joten yhdistys voi vähentää arvonlisäveron kirjanpidossaan. 
 
Kaupungin ja yhdistyksen sopimus kaipaa päivitystä mm. kohonneiden hintojen 
vuoksi. 
 

Kaupunginjohtaja Christoffer Masar: 
 
Kaupunginhallitus päättää, että se ei esitä valtuustolle lisämäärärahan 
myöntämistä, vaan palauttaa asian kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan 
käsiteltäväksi ja kehottaa valiokuntaa löytämään määrärahat mahdolliseen 
ylimääräiseen avustukseen omasta budjetistaan. Lisäksi kaupunginhallitus 
kehottaa liikuntatoimea valmistelemaan yhdessä yhdistyksen kanssa päivitettyä 
sopimusta. 
………. 
 
Käydyn keskustelun perusteella ja sopimuksen kiireellisen päivitysaikataulun takia 
seuraavaan kaupunginhallituksen kokoukseen valmistellaan sopimusluonnos 
lähetekeskustelua varten. 
 

Päätös: 
Kaupunginhallitus päätti, että se ei esitä valtuustolle lisämäärärahan 
myöntämistä, vaan palauttaa asian kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan 
käsiteltäväksi ja kehottaa valiokuntaa löytämään määrärahat mahdolliseen 
ylimääräiseen avustukseen omasta budjetistaan. Lisäksi kaupunginhallitus kehotti 
liikuntatoimea valmistelemaan yhdessä yhdistyksen kanssa päivitettyä sopimusta. 
 
Samalla kaupunginhallitus päätti, että sopimusluonnos tuodaan 
kaupunginhallituksen käsittelyyn lähetekeskustelua varten. 

 

https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203000-5
https://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20203000-5


Oheismateriaali: 
GrIFK Alpine rf:n avustushakemus (Extranet) 
GrIFK Alpine rf: n tilinpäätös 1.7.2020–30.6.2021


